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Betreft: vergadering van Commissie Samenleving 

Datum: 28 mei 2009 

Tijd: 13.00 uur 

Locatie: Commissiekamer, Provinciehuis, Visarenddreef 1 in Lelystad 

 

Aanwezig zijn:  

De heer M. Bogerd (voorzitter), de dames M. Jonker-Waterlander (VVD), A. van Stenus-van Basten (VVD), 

M. Luyer (CDA), M.M.J.E. Kuijken (PvdA), T. Zeilstra-van der Meulen (PvdA), N de Lange (SP), A.S.M. Roda 

(GroenLinks), de heren F. Brouwer (ChristenUnie), L. Ferdinand (ChristenUnie), R. de Wit (SGP tot 15.05 

uur) en S. Jokhan (commissiegriffier)  

 

Ook aanwezig zijn: 

Leden van Gedeputeerde Staten: gedeputeerde J.M. Bos  

Gast: de Heer Jan Duenk, directeur Stichting Jeugdhulpverlening Flevoland.  

 

Afwezig zijn: 

De dames Y. Weyand (VVD), N. van Herwaarde-van Ravenzwaaij (SP), M.C. Bax (PvdD), de heer J.N.J. 

Appelman (CDA). 

 

 

 

 

1. Opening. 

De voorzitter opent de vergadering. Hij heet de heer Jan Duenk van de Stichting Jeugdhulpverlening, 

welkom. De heer Duenk zal tijdens de vergadering inspreken. 

 

De heer Duenk vraagt aandacht voor de langdurige zorg, binnen de jeugdzorg. Dankzij de middelen van 

het Rijk en de provincie worden de wachtlijsten weggewerkt. Het budget zal op 1 januari 2010 met 

€6.000.000 worden verminderd ten opzichte van 2009. Dat is 14 procent van het totale budget voor 

jeugdzorg in Flevoland. Een groot deel van deze €6.000.000 aan incidenteel geld is afkomstig van de 

provincie. Waarschijnlijk zullen, als gevolg hiervan de wachtlijsten vanaf 1 januari 2010 weer 

toenemen. De langdurige zorg: de pleegzorg, de 24uurszorg, de residentiële zorg en de gezinshuizen, 

zou per 1 januari niet beëindigd moeten worden. Ongeveer 24 procent van de kinderen op de wachtlijst 

heeft behoefte aan residentiële zorg. Er is ongeveer € 1.000.000 nodig om het huidige niveau van de 

24uurszorg, in stand te kunnen houden. Voor uitbreiding zou dit bedrag verdubbeld moeten worden. De 

heer Duenk vraagt de commissie om daar in haar besluitvorming rekening mee te houden. Hij vraagt om 

een aanvulling op de rijksmiddelen voor deze bijzondere categorie. 

De voorzitter dankt de heer Duenk voor zijn inbreng. 

 

2. Vaststellen agenda 

De voorzitter stelt voor de agendapunten die gaan over de Tussenbalans, de Kadernota en de 

Voorjaarsnota te combineren en per onderwerp te behandelen. 

De commissie gaat hiermee akkoord. De agenda wordt aldus vastgesteld. 

 

3. Mededelingen 

De voorzitter deelt mee dat bericht van verhindering is ontvangen van de dames Y. Weyand (VVD), N. 

van Herwaarde (SP) en M.C. Bax (PvvD) en de heer J.N.J. Appelman (CDA). 

 

4. Vaststelling rapport Tussenbalans 2009 Flevoland, dynamiek in balans. 

Zie onder punt 5. 
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5. Voorjaarsnota 2009 en Kader 2010-2013 

De voorzitter stelt voor met het onderwerp jongeren, jeugd en Jeugdzorg in Flevoland, te beginnen. 

Daarna komt het onderwerp gezondheidszorg aan de orde. 

 

Jeugd en jeugdzorg in Flevoland 

1e termijn. 

De VVD zegt dat in het Hoofdlijnenakkoord onder het actiepunt jongeren ook aandacht gevraagd wordt 

voor wonen. In de Tussenbalans en de Voorjaarsnota ontbreekt dit onderwerp. De VVD -fractie vindt dat 

dit onderwerp te weinig uit de verf komt en wil in de komende tijd extra aandacht besteden aan 

jongeren en starters. De provincie heeft € 2.300.000 bijgedragen aan jeugdzorg. Het Rijk moet met 

extra middelen komen. Er is een daling van 10 procent op de wachtlijst maar waarschijnlijk is deze 

daling niet blijvend. De VVD -fractie heeft eerder al vragen gesteld over de mogelijke problemen door 

wijzigingen in de AWBZ. Er zou een grotere toeloop naar de jeugdzorg kunnen ontstaan. De commissie 

financiering jeugdzorg kan haar advisering voor 2010 mogelijk niet rond krijgen. De provincie loopt een 

risico van € 6.000.000. In de Kadernota staat op bladzijde 74 dat de provincie een risico loopt van € 

5.700.000 wanneer de doeluitkering voor 2010 lager zal uitvallen. De VVD vraagt hoe de provincie 

omgaat met deze risico's. Op de verkorting van proceduretijd zijn goede prestaties geleverd. Door de 

toegenomen belangstelling wordt het aanbod nog steeds overvraagd. De VVD dringt erop aan om bij dit 

dossier de analyse van de oorzaken voldoende aandacht te geven en er iets mee te doen. 

De ChristenUnie is het eens met extra inspanning van GS om een snel en goed toegankelijk aanbod 

jeugdzorg te realiseren. Deze fractie kan zich vinden in het veiligstellen van de middelen ten behoeve 

van 30 à 40 plaatsen residentiële zorg. Er moet wel rekening gehouden worden met de te verwachten 

extra groei ondanks het feit dat men door preventie probeert de instroom terug te dringen. 

GroenLinks zegt dat de mogelijkheid bestaat dat er via preventieve trajecten meer vraag komt naar 

geïndiceerde zorg. Zij vraagt of dit aspect meegenomen kan worden in het onderzoek naar het ontstaan 

van de groei van de vraag. Zo ontstaat een beter inzicht in de preventieve zorg die de gemeenten 

moeten bieden. In de voorjaarsnota staat bij het onderwerp wachtlijsten vermeld dat de termijn van 

negen weken niet altijd wordt gehaald als het een niet urgent geval betreft. Wordt er in het beheer van 

de wachtlijsten differentiatie toegepast?  

De SGP vindt dat er meer ingezet moet worden op een proactieve benadering.( Bladzijde 7 van de 

Tussenbalans) Komt de ketenbenadering wel goed uit de verf? Zij stelt het wegwerken van wachtlijsten 

op prijs maar maakt zich zorgen over de toekomst. Geldt de voorspelde toename van 10 procent van de 

wachtlijsten ook voor Flevoland? Hoe is het resultaat van de inspanning van het centrum voor jeugd en 

gezin Flevoland om jongeren buiten de zwaardere geïndiceerde jeugdzorg te houden? Hoe wil het 

college omgaan met subsidies voor projecten die succesvol blijken te zijn. 

Het CDA kan zich vinden in het voorstel om € 1.000.000 vrij te maken voor de jeugdzorg. Dit geld is 

bedoeld voor residentiële zorg. Zij vraagt bevestiging van haar aanname dat dit voorstel aansluit bij dat 

wat door de inspreker is aangedragen. Zij vraagt aandacht voor de afweging welke zorgaanbieders in 

aanmerking komen voor subsidie. De uitvoering van de Sociale Agenda is achtergebleven. Daarin was 

opgenomen dat de fusie tussen Axion en Zorgbelang een verhoging van de effectiviteit teweeg zou 

moeten brengen. Kan deze verhoging van de effectiviteit als voldoende gekwalificeerd worden? Dit is 

een punt dat de CDA fractie bezighoudt. 

De PvdA vindt de stukken bijzonder overzichtelijk, leesbaar en goed met elkaar te vergelijken. De 

situatie voor 2010 is nog niet te overzien. De provincie zal haar verantwoordelijkheid met betrekking 

tot de jeugdzorg moeten blijven nemen. Het voorzieningenniveau is nog niet helemaal op orde maar er 

wordt hard aan gewerkt. De afgelopen periode zijn een aantal subsidies verlengd omdat de evaluaties 

van die projecten nog niet voorhanden waren. Inmiddels is de evaluatie van Leef met Stijl gereed en 

heeft een hoorzitting plaatsgevonden over het initiatief primair onderwijs/jeugdzorg. Deze fractie is 

van mening dat beide projecten extra inspanning van de provincie behoeven. Zij vindt het nog te vroeg 

om deze projecten te stoppen en terug te verwijzen naar het onderwijs en de jeugdzorg. Tijdens de 

Voorjaarsbegroting zal zij m.b.t. het project Leef met Stijl, met een motie komen. Wat het initiatief 

primair onderwijs/jeugdzorg betreft wil zij tot het einde van deze collegeperiode middelen beschikbaar 

stellen. Ook daarvoor zal zij bij de Voorjaarsbeschouwingen met een motie komen. Zij noemt dit ter 

informatie maar ook om de mogelijkheid te bieden samen met andere leden van de commissie deze 

moties te ontwikkelen. 

De VVD wijst er op dat in de Voorjaarsnota vermeld staat dat er geen geld genoeg is om alles wat de 

Staten zouden willen, te financieren. Er zijn twee mogelijkheden. De kaasschaafmethode toepassen of 
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keuzes maken. De VVD fractie kan bij voorbaat nog geen keuzes maken. Daar zal nog over gesproken 

moeten worden. 

De ChristenUnie denkt dat het goed is om Leef met Stijl te continueren maar wil er tevens op wijzen 

dat dit een eenzijdige keuze is. Zij vraagt of er bereidheid is om initiatieven met dezelfde kerndoelen – 

bijv. de Kanjertraining- bij de motie te betrekken. Het gaat erom dat aan de kinderen sociale 

vaardigheidstrainingen worden aangeboden. Misschien kunnen verschillende partijen elkaar daarin 

vinden. 

De PvdA antwoordt dat in de evaluatie van Leef met Stijl aanbevelingen worden gedaan. Daar wil zij 

serieus mee omgaan. Zij stelt de SGP voor om bij de Algemene Beschouwingen met een initiatief te 

komen voor andere trainingen en hoe daar middelen voor moeten worden vrijgemaakt. Zij is bereid om 

bij het opstellen van de motie, met de ChristenUnie naar de mogelijkheden te kijken. 

De VVD heeft in de evaluatie van Leef met Stijl ook bedenkingen aangetroffen. Bijvoorbeeld dat 

sportverenigingen e.d. niet erg coöperatief zijn. Jongeren moeten niet alleen op school sociale 

vaardigheden aanleren. Daar zal dus meer aandacht aan geschonken moeten worden. Vooral jonge 

kinderen zijn nog gevoelig voor het aanleren van sociale competenties, bij kinderen in het voortgezet 

onderwijs is dat al aanzienlijk minder. Misschien is het goed om daar dan wat minder op in te zetten. 

De effecten zijn voornamelijk te merken tussen de leerkracht en de leerlingen in de klas en niet zozeer 

buiten school. Die effecten zijn in ieder geval nog niet bekend. Daar moet nog over worden gesproken 

en wellicht moeten er aan voortgang voorwaarden worden gesteld. 

De PvdA zegt dat de provincie destijds gekozen heeft voor een nieuw project. In de evaluatie is 

duidelijk verwoord wat goed is gegaan en wat niet. Er is in het begin een grote inspanning gedaan om 

ook vrijwilligers voor dit project te interesseren. Sportservice Flevoland biedt ook trainingen aan, aan 

sportverenigingen. Deze hebben raakvlakken met de manier waarop Leef met Stijl ontwikkeld is. Het 

zou mooier zijn geweest als meer mensen eraan meegedaan hadden maar dat is geen reden om de 

subsidie te stoppen. Het is belangrijk om te kijken wat er nodig is om voortgang te bieden en borging te 

behouden. 

Het CDA is op zoek naar het antwoord op de vraag op basis van welke criteria er geld besteed wordt aan 

de hulpvraag. De Staten moeten onderzoeken wat zij aan de jeugdzorg wil besteden en op welke 

velden. Hoe is de besturing georganiseerd? Hoe wordt er naar de organisaties gekeken op het gebied 

van kwaliteit en bereikte resultaten. Het CDA zal hier tijdens de Algemene Beschouwingen op 

terugkomen.  

De SP is bezorgd over de continuïteit in de jeugdzorg. Al het mogelijke moet worden gedaan om de 

continuïteit te waarborgen. Deze fractie is geen voorstander van vermarkting van de jeugdzorg. 

 

Gedeputeerde Bos merkt op dat allen het belang van preventie onderschrijven. Er wordt gezocht naar 

een goede verhouding tussen preventie en geld besteden aan zorgaanbod. De heer Duenk heeft feilloos 

aangegeven waar de problemen liggen. Het college heeft ervoor gekozen om in de Kadernota 30 à 40 

residentiële plekken die nu bekostigd worden met incidenteel geld, te borgen. Daarmee is er een ‘gat’ 

van ongeveer € 5.000.000. Het college wil dit risico pregnant naar voren brengen omdat het IPO zich 

nog in een onderhandelingsfase bevindt i.v.m. het vaststellen van het landelijk budget en het college 

de commissie tegelijkertijd wil wijzen op het risico. Als wachtlijsten worden weggewerkt met 

incidenteel geld en er vindt geen continuatie plaats is dat probleem niet opgelost. 

Tijdens de vorige commissievergadering heeft de gedeputeerde clementie gevraagd en gevraagd om het 

effect van de fusie van Axion en Zorgbelang naar aanleiding van het jaarverslag in 2010 te gaan 

bekijken. Er zijn afspraken gemaakt over de uitvoering van de Sociale Agenda. Met de zorgaanbieders is 

daar een duidelijk traject voor afgesproken. Het is duidelijk welke zorgaanbieders er zijn en welke 

ruimte ervoor is. Instellingen waar al dan niet langdurig, incidentele subsidies aan zijn gegeven, vallen 

niet onder die categorie. Zij zouden in hun eigen financiën moeten voorzien. De gedeputeerde heeft de 

indruk dat de ketenbenadering goed uit de verf komt. Met tevredenheid kan worden geconstateerd dat 

er op allerlei niveaus en terreinen die iets met jongeren te maken hebben geprobeerd wordt om samen 

te werken en structuur aan te brengen. Door de gemeenten in Flevoland wordt daar intensief aan 

gewerkt. Er was in de jeugdzorg veel vraag en er waren wisselende geldstromen. Daarom is dit jaar 

afgesproken met de zorgaanbieders om niet alleen te proberen de prestatieafspraken te realiseren 

maar om ook te proberen structurele oplossingen te zoeken. Bijvoorbeeld in de manier waarop het 

wachtlijstbeheer momenteel wordt ingericht. Hij is het met de commissieleden eens die gevraagd 

hebben naar een analyse van de groei van de vraag. Dat vraagt wel tijd. De gedeputeerde is ervoor om 

die analyse op landelijk niveau te doen. Hij raadt de commissie af om in Flevoland apart een analyse te 

doen. Minister Rouvoet heeft op dit gebied al een aantal trajecten uitgezet. 
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2e termijn. 

De VVD stelt dat er, als er een bepaald budget te besteden is, keuzes gemaakt moeten worden. 

Het CDA ziet de behandeling van de Kadernota, de Voorjaarsnota en de Tussenbalans als het moment 

om te spreken over de effectiviteit van het beleid. Hoe wordt er omgegaan met de besturing van de 

zorgsector. Van aanbodgericht naar vraaggericht/resultaatgericht. Het is een vrij besloten aanbod. De 

ontwikkelingen wat betreft transparantie en marktwerking vorderen maar langzaam. Allerlei 

initiatieven worden door PS ingebracht dan wel beloond. De verhouding van die losstaande initiatieven 

met de besturing zelf, daagt uit tot bezinning. Deze initiatieven ontstaan omdat er een hulpvraag is 

waar elders geen plek voor is. 

De PvdA merkt op dat voortdurend de marktwerking om de hoek komt kijken. Er is een besluit over 

genomen. Zij zou het daarbij willen laten. 

Het CDA is het daar helemaal niet mee eens. Zij vindt het haar opdracht om te kijken naar de 

effectiviteit van het beleid. Het is een aanbodgericht proces. Dit wordt omgevormd en fasegewijs wordt 

marktwerking geïntroduceerd. 

De PvdA zegt dat het ondernemerschap van de gesubsidieerde aanbieders gestimuleerd zou worden. Het 

is de bedoeling om te komen tot een inkooprelatie me de zorgaanbieders. Die inkooprelatie zou het 

punt zijn van waaruit gekeken zou worden hoe de zorgaanbieders geprikkeld zouden kunnen worden om 

te komen tot een efficiënter, gecoördineerd aanbod. Marktwerking zou beperkt worden toegelaten 

wanneer het unieke zorg betrof. 

De VVD zegt dat er gezegd is dat er nu gewerkt wordt met de huidige zorgaanbieders maar dat 

concurrentie niet uitgesloten zou kunnen worden. 

GroenLinks vat de bijdrage van het CDA zo op: er zijn reguliere zorgaanbieders en er zijn initiatieven 

die door PS voor subsidie worden voorgedragen. Zij denkt dat het CDA wil kijken of er vraag is naar hulp 

die niet in de reguliere jeugdhulp wordt aangeboden. Zij vindt in dit kader de discussie over 

marktwerking niet interessant. Zij zou willen onderzoeken of het huidige systeem alle hulp biedt die 

wordt gevraagd. Daar wil zij graag over praten.  

De SGP zegt dat het een taak is om zo veel mogelijk jongeren te helpen voor zo min mogelijk geld. 

 

Gedeputeerde Bos zegt dat als iemand de indruk heeft dat het college de gemaakte afspraken in de 

sturingsvisie niet nakomt, hij dit wil horen. Hij zegt dat de huidige zorgaanbieders constant bezig zijn 

om te kijken welke zorg nodig is en hoe zij hun aanbod daaraan kunnen aanpassen. Hij herkent niet dat 

er hiaten zijn. Het college handelt conform de afspraken. Ook wat betreft de inkooprelatie met de 

zorgaanbieders. Als blijkt dat er bepaalde zorg ontbreekt wordt er zelfs over de provinciegrens heen 

zorg ingekocht. 

De VVD zegt dat zij ook bedoelde dat met de huidig aanbieders wordt onderhandeld maar mocht het 

nodig zijn dan is het mogelijk om ergens anders zorg in te kopen.  

 

De voorzitter sluit het onderwerp Jeugdzorg af.  

Het volgende onderwerp is Onderwijs. 

 

Onderwijs 

1e termijn 

De PvdA zegt dat uit de 3 stukken blijkt dat het onderwijsniveau in Flevoland lager ligt dan gemiddeld 

in Nederland. Zij ondersteunt de inzet van het college m.b.t. de doorlopende leerlijn. Zij heeft de 

indruk dat het lagere opleidingsniveau al bestaat bij het verlaten van de basisschool. Dit kan 

gerepareerd worden maar als het probleem bij de start wordt aangepakt is het resultaat, op lange 

termijn, waarschijnlijk beter. Primair onderwijs is een taak van de gemeenten. Zij vraagt het college 

om in bestuurlijk overleg de aandacht te vestigen op het feit dat dit probleem bij de start aangepakt 

dient te worden. De inzet op achterstanden in het opleidingsniveau wordt ook genoemd in paragraaf 

3.1, de crisisaanpak. Het inzetten van onderwijs wordt genoemd daar waar het gaat om mensen sneller 

aan een baan te helpen en de crisis het hoofd te bieden. De PvdA vraagt zich af of deze inzet voldoende 

is om de arbeidsmarkt los te trekken en of het in dit kader een goede balans geeft. Met betrekking tot 

de voortijdige schoolverlaters is met het VMBO een convenant gesloten. Dit probleem doet zich echter 

ook al in groep 7/8 van het basisonderwijs voor. Zij vraagt of hier door het college op wordt 

geanticipeerd. 



 

 

V
E

R
S
L
A

G
 

Het CDA kan zich vinden in de wijziging voor het Hoger Onderwijs. Zij acht in spanning af of de 

middelen beschikbaar komen om het te effectueren. Zij constateert dat het aantal stageplaatsen dat 

gecreëerd zou worden voor de aansluiting beroepsonderwijs/ bedrijfsleven, op schema ligt. 

GroenLinks is het met de PvdA eens dat het onderwijspeil niet achteraf gerepareerd kan worden. Niet 

alleen het onderwijs is van invloed op het onderwijspeil van de bevolking van Flevoland. Ook 

bevolkingssamenstelling, opleidingsachtergrond van de ouders en herkomst spelen daarin een rol. Zij 

vindt de inzet van het college hierop ambitieus en wil horen hoe zij invulling wil geven aan dit streven. 

Zij heeft waar het over de stageplaatsen gaat gezien dat er ook stageplaatsen zijn die niet worden 

ingevuld. Zijn er te veel stageplaatsen? Zij vraagt om een toelichting op dit punt. 

De SGP heeft veel waardering voor de inzet van het college. De onderwijsketen (LBO, MBO, HBO) in 

Flevoland moet sluitend worden. Zij vraagt of bekend is of deze trits goed op elkaar aansluit. Is er een 

inventarisatie van vraag en aanbod? Er wordt veel ingezet om vroegtijdig schoolverlaten te voorkomen 

en te zorgen dat jongeren een startkwalificatie halen. 

De VVD wil extra aandacht vragen voor samenwerking met bedrijven en andere partners om zo 

leertrajecten en stageplaatsen te verkrijgen. In de Tussenbalans staat dat het de ambitie is om het 

aantal stageplaatsen te verhogen. Er staat bij dat het moeilijk is om dit te bewerkstelligen. Aan welke 

aanvullende maatregelen wordt hierbij gedacht? Het bestrijden van voortijdig schoolverlaten vindt zij 

een belangrijk punt. Zij is bang dat er anders te veel onvoldoende gekwalificeerd personeel op de 

arbeidsmarkt komt. Dat is niet alleen slecht voor de ontwikkeling van jongeren maar ook voor de 

economische ontwikkeling van Flevoland. Uit recente cijfers blijkt dat er in Almere een toename van 

werklozen is van 19%. Een groot aantal daarvan bestaat uit jongeren. De VVD vraagt te streven naar 

duurzame inbedding van activiteiten van de provincie om dit te verhelpen. Zij vraagt of er met 

betrekking tot de doorlopende leerlijn samenwerking is met andere provincies. Zij vraagt hoe de 

voortgang is in de onderhandelingen over het HBO met Almere, Lelystad en de minister. Zij wil 

aandacht blijven vragen voor de vestiging van een universiteit in Flevoland. 

De ChristenUnie zegt dat het realiseren van een volledige onderwijskolom in Flevoland mede 

afhankelijk is van voldoende volume in de doorlopende leerlijn. Zij is benieuwd naar de tussenstand van 

de deelname van Flevolandse leerlingen in het MBO. Zij hoopt dat het streefpercentage van 5% wordt 

bereikt. Zij zou willen nagaan hoe verschillende maatregelen bijdragen aan de groei van het aantal MBO 

leerlingen. 

Gedeputeerde Bos zegt dat op pagina 19 van het jaarverslag staat dat er 20 stageplaatsen waren op 

MBO niveau en 7 op HBO niveau. 

GroenLinks bedoelde wat op pagina 8 van de Tussenbalans staat. De resultaten van Flevotalent junior. 

Als zij dit leest blijkt dat er meer stageplaatsen zijn geworven dan dat er leerlingen zijn geplaatst. 

Toch wordt op meerdere plaatsen gemeld dat het moeilijk is om stageplaatsen te werven. 

 

Gedeputeerde Bos zegt dat het daar om leerwerktrajecten gaat. In de Voorjaarsnota staat bij nr.: 22 op 

blz.78 precies waarom het college geld wil reserveren t.b.v. de onderwijsachterstand. Zij wil daartoe 

aansluiten bij bestaande structuren. De gedeputeerde weet niet of er bestaande structuren zijn voor 

leerlingen uit groep 7/8 van het basisonderwijs. Er wordt zeker aandacht aan besteed. Over Hoger 

Onderwijs zijn geen nadere mededelingen. Indien ‘Windesheim’ HO in Flevoland gaat exploiteren 

brengt zij haar coalitie met de VU mee. Bovendien kan Flevoland wellicht op unieke onderdelen 

(leerstoel Archeologie), op universitair niveau, opleidingen van de grond krijgen. Een zelfstandige 

universiteit is ‘nog’ niet haalbaar. 

De VVD stemt daarmee in. Zij bedoelde dat niet alleen voor het HBO maar ook voor het MBO meer 

leerwerktrajecten geregeld zouden kunnen worden. 

Gedeputeerde Bos antwoordt dat, dat precies is wat er staat als het gaat om de versterking in de 

relatie tussen onderwijs en arbeidsmarkt. 

 

2e termijn 

De PvdA zegt dat zij zich wil beraden op een initiatief om het voortijdig schoolverlaten van leerlingen 

van groep 7/8, aan te pakken. 

 

De voorzitter zegt dat hiermee dit onderwerp is afgerond.  

Het onderwerp Sport en Voorzieningen is nu aan de orde. 
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Sport en Voorzieningen 

1e termijn 

De SGP vindt het idee om de Olympische Spelen naar Flevoland te halen geldverspilling. Het college 

constateert in de Tussenbalans dat de achterstand in het voorzieningenniveau moeilijk in te halen is. Zij 

vraagt het college hoe dit mogelijk is. Op blz. 18 punt 4.4.2 van de Voorjaarsnota staat dat het college 

het personeelsbestand wil uitbreiden. Dit lijkt in tegenspraak met elkaar. 

De VVD merkt op dat de achterstand in het voorzieningenniveau gekoppeld is aan Almere. Er moet 

echter ook oog zijn voor de rest van Flevoland. Zij heeft vertrouwen in het streven van de provincie 

naar groei van het voorzieningenniveau over de hele linie. Zij heeft moeite met het feit dat er besloten 

moet worden om structureel geld ter beschikking te stellen voor het Jeugdsportfonds terwijl hiervoor 

nog geen voorstel van het college is. Zij vraagt of de commissie dit voorstel alsnog kan ontvangen. De 

VVD beraadt zich nog over haar standpunt in deze. Dat geldt ook voor overige beleidskeuzes en nieuw 

beleid. Het valt haar op dat bijna iedereen valt onder de Sportstimuleringsregeling. Het is haar niet 

duidelijk waar het geld aan besteed zal worden. In de procedure rond de Sportnota is afgesproken dat 

deze ter bespreking zou komen in de commissie en ter inzage zou worden gelegd. Nu blijkt dat de nota 

alleen ter kennisname wordt aangeboden. De VVD fractie zal de Sportnota kritisch bekijken. 

De ChristenUnie vindt dat er te gemakkelijk wordt gezegd dat de doelstelling m.b.t. het 

voorzieningenniveau te ambitieus is. De ChristenUnie pleit ervoor het ambitieniveau niet te snel op te 

geven. Het lijkt haar niet goed om de inhaaldoelstelling te koppelen aan de groei van Almere. Zij 

herinnert eraan dat er destijds een motie is aangenomen waarin werd opgeroepen om ambitieus te zijn 

en zichzelf te verplichten tot die extra inspanning. Zij is benieuwd wat de gedeputeerde zal zeggen 

over het feit dat de Sportnota niet meer wordt besproken. 

GroenLinks sluit zich aan bij de opmerkingen over de Sportnota. Zij ziet het bijstellen van de ambitie 

m.b.t. het voorzieningenniveau als stilstand. Dat betreurt zij. Dan blijft de achterstand van 30% met de 

rest van Nederland bestaan. 

De VVD zegt dat zij er vooral op doelde dat er oog moet zijn voor spreiding van voorzieningen over de 

hele provincie. 

De PvdA gaat ervan uit dat de groei van het voorzieningenniveau zover gaat dat de achterstand wordt 

ingelopen en dat daarna gelijke tred wordt gehouden met de groeiontwikkeling van de provincie. De 

focus is gericht op jongeren. Dat is nodig maar de zorg voor de ouderen moet ook niet worden vergeten. 

Het is immers een groeiende bevolkingsgroep in Flevoland. Zij vraagt of het college een beeld heeft van 

de benodigde voorzieningen voor ouderen en welke voorzieningen er al zijn. In de Tussenbalans wordt 

gesignaleerd dat er een extra investering nodig is. De Sociale Agenda. De Flevosoap zal in de zomer van 

start gaan. Rond de zomer zal ook worden ingestoken op de maatschappelijke participatie en de 

kwetsbare groepen. De PvdA denkt erover om initiatief te ontwikkelen dat gericht is op de ontwikkeling 

van vernieuwende projecten op het gebied van het stimuleren van participatie op lokaal niveau. Wat de 

sport betreft vindt zij het belangrijk dat mensen uit bepaalde groepen en mensen met een kleine beurs 

gestimuleerd worden om te sporten. Sport is een positieve manier om Flevoland, landelijk bekend te 

maken en andere zaken te realiseren. Zij wil er op hameren dat goede verbindingen en een doorgaande 

lijn in breedtetalent topsport belangrijk zijn voor de reguliere sporters en de speciale doelgroepen. 

Volgens deze fractie is bij de afspraken over de procesgang m.b.t. de Sportnota afgesproken dat na 

afsluiting van de pressure cooker sessies er een sessie zou zijn voor nabespreking met de commissie. Die 

sessie heeft plaatsgevonden. 

De VVD zegt dat, die sessie niet over de concept Sportnota kan zijn gegaan. 

De PvdA zegt dat er inderdaad geen concept Sportnota was maar dat er is toegelicht wat er uit de 

sessies naar voren is gekomen en welke richting men dacht op te gaan. 

De VVD vraagt of toen is besloten de bespreking van het concept Sportnota te laten vervallen. 

De PvdA antwoordt dat, dat toen niet aan de orde is geweest. 

Het CDA kan zich vinden in het voorstel om middelen vrij te maken om te anticiperen op uitvoering van 

de komende Sportnota. De formele status van de afsluitende sessie kent zij niet. De onderlinge 

samenhang tussen de niveaus en ambities, de grote steden en de overige gemeentes vond zij erg goed. 

Het verdient steun. Zij adviseert om het in de commissie af te timmeren. Het CDA is van mening dat 

het voorzieningenniveau op peil gebracht dient te worden. Zij deelt de zorg van GroenLinks hierover. 

De SP heeft geen aanvullingen op hetgeen al is ingebracht.  

 

Gedeputeerde Bos zegt dat hij al eerder duidelijk heeft gemaakt dat het er niet om gaat de Olympische 

Spelen naar Flevoland te halen. Hij vindt dat Flevoland mogelijk in een Nationaal plan een prominente 

plek zou kunnen innemen. De achterstand in de voorzieningen loopt niet verder op maar is moeilijk in 
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te lopen. Het college laat het er echter niet bij zitten. In de Kadernota staat dat het college op 

personeelsgebied wil investeren. Flevoland moet op de kaart gezet worden als aantrekkelijk 

vestigingsgebied. Vooral Noordelijk Flevoland. Het college is niet minder ambitieus maar wel 

realistisch. Het college wil, door de hele provincie heen, extra inspanningen plegen. 

Het college heeft geprobeerd een inschatting te maken van wat er in de Staten leeft. Dat is 

bijvoorbeeld het Jeugdsportfonds. Analoog aan het Hoofdlijnenakkoord ziet het college op dit moment 

geen reden om hiermee te stoppen. Binnenkort ontvangt de commissie de evaluatie van het 

sportstimuleringsproject ter kennisname. De Staten geven tijdens de Algemene Beschouwingen richting 

aan dit beleid. Bij de vaststelling van de begroting in november beslissen de Staten er over. Wat betreft 

de procesafspraken met betrekking tot de Sportnota zegt de gedeputeerde dat er is afgesproken om na 

de pressure cooker sessies een extra sessie voor de commissie te houden. In de vorige 

commissievergadering is door de beleidsmedewerker sport verslag gedaan. De opbrengst van de sessies 

in combinatie met de uitgangspunten is verwerkt in de concept Sportnota. Op verzoek van de commissie 

wordt een strak tijdpad aangehouden. Daaraan kan niet worden getornd. De conceptnota is vastgesteld 

door GS. Zij wordt ter inzage gelegd. De commissie kan er dan op reageren. Bovendien komt zij na de 

ter inzagenlegging met een antwoordnota terug in de commissie. Uiteindelijk wordt de nota vastgesteld 

door de Staten. Het is niet de bedoeling van het college om inspraak door de commissie te 

belemmeren. 

Er zijn duidelijke afspraken gemaakt voor wat betreft de Sociale Agenda. Op 25 juni komt het college 

met het tweede deel. Na de zomer komt zij met het derde deel. In de periode tot 25 juni zou er met 

enkele commissieleden over specifieke ideeën van gedachten gewisseld kunnen worden om er op die 

manier een goede invulling aan te geven. 

 

2e termijn. 

De VVD wijst erop dat er in het Hoofdlijnenakkoord staat dat er gedurende twee jaar bekeken zou 

worden of er een Jeugdsportfonds zou moeten komen. Die twee jaar zijn nu om. In de vorige 

vergadering is uitgesproken dat het eigenlijk valt onder het minimabeleid van de gemeenten. De 

gedeputeerde heeft toen uitgesproken dat, als het niet noodzakelijk is, er geen geld in gestoken zou 

worden. Zij had het voorstel liever eerder gehad om zo een goed besluit te kunnen nemen. Voor het 

Sportstimuleringsfonds ligt het anders. 

GroenLinks zegt dat in de commissie niet is vastgesteld dat alleen de gemeenten hiervoor 

verantwoordelijk zijn. 

De PvdA sluit zich bij deze opmerking aan. 

De VVD zegt dat afgesproken is om daarover te spreken omdat er gemeenten waren die geen 

belangstelling voor het Jeugdsportfonds hadden. Zij moesten overgehaald worden om het nut ervan in 

te zien. Daar heeft zij nog geen terugkoppeling van gezien. 

De SGP heeft van de gedeputeerde begrepen dat het er niet om gaat of de Olympische Spelen er komen 

maar dat het erom gaat Flevoland op de kaart te zetten. 

De ChristenUnie zegt dat wat de gedeputeerde zegt over het voorzieningenniveau in tegenstelling lijkt 

te zijn met wat in de Tussenbalans staat. Daarin staat dat de provincie te ambitieus is terwijl de 

gedeputeerde zegt niet minder ambitieus te zijn. Zij zal er tijdens de Algemene Beschouwingen op 

terugkomen. Zij is het ermee eens dat het, na alle inspanningen m.b.t. de Sportnota, zonde zou zijn om 

er niet meer op terug te komen. 

De PvdA is voorstander van het opzetten van een subgroep waarin van gedachten gewisseld kan worden 

over de Sociale Agenda. Mevrouw Kuijken geeft zich ervoor op en vraagt wie er nog meer belangstelling 

voor heeft. 

Mevrouw Luyer van het CDA geeft zich ook op voor de subgroep omdat ze graag het proces wil blijven 

volgen. 

De voorzitter zegt dat er nog een mailtje over gestuurd zal worden zodat nog enkele commissieleden 

zich hiervoor kunnen opgeven. 

De heer Ferdinand van de ChristenUnie geeft zich ook op. 

De PvdA zegt dat de gedeputeerde heeft aangegeven dat er in verband met lobbywerk meer personeel 

ingezet zal worden om het voorzieningenniveau te verbeteren. Zij twijfelt eraan of dat voldoende is. De 

bodem van de ‘pot’, wonen, welzijn, zorg, begint zichtbaar te worden. Zij wil voorstellen om te kijken 

of daar opnieuw in geïnvesteerd kan worden. Dan is er ook geld om voorzieningen te stimuleren. Zij 

verzoekt het college om in de afspraken met het Rijk (IAK) over Almere, de achterstand van de 

voorzieningen een wezenlijk punt te laten zijn. 
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Gedeputeerde Bos antwoordt dat, dat laatste al wordt gedaan. Niet alle ministeries hechten echter 

hetzelfde belang aan gemaakte afspraken met de minister van VROM. 

 

De voorzitter rond hiermee het onderwerp sport af.  

Het thema Wonen zal nu aan de orde komen. 

 

De heer Brouwer (ChristenUnie) verlaat de vergadering. 

 

Wonen 

De PvdA zegt dat in de Voorjaarsnota staat dat Urk moeite heeft huisvesting te bieden aan de 

statushouders. De fractie is bezorgd over het feit dat deze gemeente geen mogelijkheden ziet haar 

sociale verplichtingen in te vullen. Zij steunt het college bij haar inzet in deze. Zij benadrukt het 

belang om binnen de provincie, samen met alle gemeenten, de sociale verplichtingen op te pakken. 

Flevoland is een groeiprovincie. De economische crisis heeft een stagnatie in de huizenmarkt 

veroorzaakt. Stilstand in de verkoop betekent stilstand in de doorstroming en op lange termijn stagnatie 

in de huurmarkt. Flevoland heeft weinig middelen. Totnogtoe is geprobeerd om op een creatieve 

manier stimulansen te geven aan de woningmarkt. De PvdA heeft geprobeerd een initiatief te 

ontwikkelen om startende kopers te ondersteunen. Dit initiatief houdt in dat zij wil aanhaken bij de 

startersleningen van de gemeenten, die ze bij het stimuleringsfonds Nederlandse gemeenten hebben 

gedaan. Deze stichting is door de overheid opgezet. In Flevoland hebben alle gemeenten een dergelijke 

starterslening. Een provinciaal startersfonds deelt in de kosten van een gemeentelijke starterslening. 

Dat betekent dat gemeenten uit hun eigen fonds meer startersleningen kunnen uitkeren. Daarnaast is 

door VROM een startersfonds opgezet. Als deze drie fondsen bij elkaar worden gevoegd, kunnen van een 

gemeentelijke starterslening in plaats van één koper, vier kopers geholpen worden. Dat betekent dat 

VROM de helft betaald en de gemeente en de provincie samen, de andere helft. Een startersfonds is 

een revolving fund. Dat betekent dat de gelden die je inzet uiteindelijk terugkomen. Het valt onder de 

Nederlandse Hypotheekgarantie. Dat betekent dat wanneer een koper zijn lening niet kan afbetalen, 

het door de NHG gefinancierd wordt. Zo wordt doorstroming op gang gebracht en stagnatie op de 

huurmarkt verminderd. 

De VVD zegt dat starters niet altijd mensen zijn die geen geld hebben. Het kunnen ook mensen zijn die 

niet aan bod komen omdat er geen woningen voor hen zijn. Zij neemt aan dat de PvdA het heeft over 

sociale huur- en koopwoningen. 

De PvdA antwoordt dat de starterslening een lening is die is opgezet voor sociale koopwoningen. Zij is 

bedoeld voor alle mensen die hun eerste woning kopen. De richtlijn is verbreed. De overheid kan de 

voorwaarden voor een starterslening zelf bepalen. 

De VVD antwoordt dat de meeste gemeenten een regeling hebben dat ongeveer 30 procent van de 

woningen, sociale koopwoningen zijn. Het is een politieke keuze om dit percentage te verhogen. 

De PvdA antwoordt dat de provincie zelf kan bepalen hoeveel zij daarvoor wil inzetten. 

Het CDA vindt de combinatie van provincie, gemeenten en VROM, vindingrijk. Zij heeft meer informatie 

nodig om een goede afweging te maken. Zij vraagt zich af of dit een taak van de provincie is. 

De PvdA zegt dat door de crisis de situatie is veranderd. 

Ook de VVD is van mening dat er meer gedaan moet worden aan huisvesting voor jongeren en starters. 

Zij wacht het voorstel af. 

 

De voorzitter rondt hiermee het thema wonen af.  

Het volgende onderwerp is Cultuur. 

 

Cultuur 

De PvdA vindt het jammer dat weinig onderwerpen die te maken hebben met cultuur, worden 

teruggekoppeld naar de commissie. In een besloten vergadering zijn de vondsten bij de N23 besproken. 

Nu staan deze vondsten plus de benodigde bedragen in een openbaar stuk. Zij vindt dat op deze manier 

slordig wordt omgegaan met de commissie en de Statenleden. Zij is blij dat zij in de nota de € 150.000 

voor amateurkunst terugvindt. Zij gaat ervan uit dat het genoemde bedrag besteed zal worden aan de 

bovengemeentelijke amateurkunst. Bij de vaststelling van de cultuurnota is opgemerkt dat de 

cultuurmarketing niet uit het cultuurbudget gefinancierd zou moeten worden. Dit kan beter 

gefinancierd worden uit het budget voor PR en communicatie. 

GroenLinks sluit zich aan bij de opmerking van de PvdA. Misschien kan de cultuurmarketing gefinancierd 

worden uit de middelen voor gebiedspromotie.  
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De SGP is het eens met de opmerkingen van de PvdA over de opgravingen bij de N23. De SGP wijst niet 

alle podiumkunsten af maar let op de inhoud. 

 

De heer de Wit (SGP) verlaat de vergadering. 

 

De VVD zegt dat er gevraagd was om een budget van € 205.000. Het is € 150.000 geworden. 

De PvdA gaat ervan uit dat de € 200.000 die was toegezegd er is. Dit bedrag is al verdeeld. Zij gaat 

ervan uit dat dit budget van € 150.000 daar bovenop komt. Zij wil graag van het college horen of dit 

klopt. 

De VVD brengt in herinnering dat er in de eerste helft van het jaar opheldering gegeven zou worden 

over het archeologisch werkbezoek. 

De voorzitter belooft er kritisch naar te kijken. 

De ChristenUnie is blij dat er geld komt voor de eenjarige initiatieven op het gebied van amateurkunst 

maar is in verwarring over de € 150.000. Zij wacht het antwoord van de gedeputeerde af. 

Het CDA kan zich vinden in de gepresenteerde voorstellen. Ook zij verwacht dat de genoemde €150.000 

zal worden besteed aan de boven gemeentelijke amateurkunst. Zij vraagt om een toelichting op de € 

1.500.000 voor de archeologische opgraving. 

De voorzitter zegt dat de gedeputeerde daar misschien wat over kan zeggen. 

Gedeputeerde Bos biedt namens het college excuus aan indien de commissie vindt dat zij te weinig 

geïnformeerd is. Hij zegt toe zijn leven te beteren als het gaat om het verstrekken van informatie over 

het onderwerp cultuur. Hij zegt dat het college in de Kadernota vanaf 2010 een extra bedrag heeft 

voorzien voor boven gemeentelijke amateurkunst. De opmerkingen van de ChristenUnie en het CDA over 

archeologie neemt hij mee. 

De PvdA vindt het jammer dat zij nu bij de bespreking van de Cultuurnota het gevoel krijgt dat er 

€50.000 minder voor cultuur is gereserveerd dan met gedeputeerde Dijksma was afgesproken. 

 

Gedeputeerde Bos antwoordt dat er op commissieniveau geen afspraken met gedeputeerden gemaakt 

worden over budgetten. Het college heeft een Kadernota voorgesteld en daar staat dit bedrag in. Daar 

kunnen de Staten op 18 juni over spreken. 

 

6. Rondvraag 

Gedeputeerde Bos biedt op voorhand zijn excuses aan omdat hij waarschijnlijk op 18 en 25 juni niet bij 

de vergaderingen aanwezig kan zijn. Hij heeft op 18 juni en 25 juni, in provinciaal verband, overleg met 

de minister. Ook het IPO bestuur vergadert op 25 juni. De gedeputeerde wordt geacht om daar namens 

alle provincies verslag te doen van de laatste ontwikkelingen met betrekking tot de onderhandelingen 

tussen het IPO en de minister. 

De voorzitter zegt dat gedeputeerde Bos gedurende het eerste halfjaar van 2009 drie gedeputeerden 

heeft vervangen. Voor deze ene keer kunnen deze drie hem wel vervangen. 

Het CDA zegt dat op 27 mei in Almere een debat gehouden is over huiselijk geweld bij mensen met een 

verstandelijke handicap. Er zijn weinig gegevens bekend over de omvang van dit probleem. Er is een 

initiatief om er op landelijk niveau onderzoek naar te doen. Zij vraagt of bekeken kan worden of het 

mogelijk is om bij de provincie te registreren dat het bij een melding van huiselijk geweld gaat om 

mensen met een verstandelijke handicap. 

De VVD merkt op dat het prettig leesbare stukken zijn. Zij had van tevoren graag geweten hoe de wijze 

van behandeling van de stukken zou zijn. 

De voorzitter zegt dat er voortaan in de agendering rekening mee gehouden zal worden. 

De PvdA heeft mevrouw Terpstra (voorzitter NOC/NSF) op televisie de uitspraak horen doen dat zij de 

haalbaarheid om de Olympische Spelen naar Nederland te krijgen, op 90 procent zet. 

 

7. Sluiting  

De voorzitter dankt iedereen voor zijn/haar inbreng en sluit de vergadering. ( 15.15 uur) 

 

 

Vastgesteld in de vergadering van 25 juni 2009, 

De commissiegriffier,                  de voorzitter, 
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